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INTRO 

Starten, doen we met een 

terugblik op de ŸTerzake DocuŹ- 

rX°³ºJzX Ÿ8z  « zŹŴ T X MXz «

2018 werd uitgezonden.  

In het kader van een slachtoffer-

dader bemiddeling gingen Ivan - 

veroordeeld voor moord - en 

Annemie - zus van het slachtoffer 

- met elkaar in gesprek. Leven en 

dood, wraak en vergeving, 

verbittering en herstel passeerden 

de revue.  

 

 

Eerst lees je  een opiniestuk van 

professor Ivo Aertsen, naar 

aanleiding van het verschijnen van 

de documentaire.  Hierin   poneert 

hij een duidelijke oproep naar 

media en maatschappij: Wat voor 

een samenleving willen we? Oog in 

oog, of oog om oog!  

Vervolgens blikt ook Annemie 

terug op haar medewerking aan de 

documentaire.  Ondanks de soms 

erg pijnlijke reacties van 

buitenstaanders, blijft ze moed en 

enthousiasme halen uit het 

vertellen van haar verhaal! 

  

mailto:info@moderator.be
http://www.moderator.be/
mailto:info@moderator.be
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De documentaire "Oog in oog" 

biedt een indringend, realistisch 

en genuanceerd beeld van wat 

'herstelbemiddeling' betekent. 

Aan de hand van één casus 

wordt duidelijk gemaakt wat de 

mogelijkheden van deze nieuwe 

benadering zijn, maar ook waar 

de grenzen liggen.  

 

Twee zussen krijgen het aanbod 

om in gesprek te gaan met de 

moordenaar van hun broer. Ze 

vechten elk op hun manier met 

wat gebeurd is. Ze delen 

gevoelens van woede, verdriet, 

onrecht en onmacht. Het 

assisenproces zorgt eerst voor 

zekerheid en erkenning, maar 

het loopt anders uit: voor de ene 

zus worden alle antwoorden 

zXӃXÆX³T Ǝź(³ ÆJӃº « Xº´ Ä º ºX

ӃXzzX«ŻƏŵ TX J«TX³X ÊÄ´ |XXZº

meer vragen na het proces dan 

ervoor. 

 

Op de brief vanuit de gevangenis 

reageren beide zussen heel 

verschillend: de ene begrijpt niet 

hoe je als dader daartoe het lef 

kunt hebben, de andere weet 

niet wat ermee te doen. Vol van 

emoties getuigt de eerste zus 

dat niets hersteld kan worden, 

dat je van haar geen begrip mag 

verwachten. Ze gelooft niet in 

oprechte spijt en vreest dat de 

dader handelt uit eigenbelang, 

dat het past in zijn strategie om 

vlugger uit de gevangenis te 

geraken. De andere zus gaat wel 

in op het verzoek. Ze wil de 

feiten beter begrijpen, hoe het 

zover is kunnen komen, of hij 

echt beseft wat hij gedaan heeft, 

of hij zijn verantwoordelijkheid 

wil opnemen.      

 

żEen sorry kan gemeend 

zijn. Door dat gesprek 

kreeg ik mijn broer voor 

een stuk terug.Ž 

 

Het gesprek is zwaar, maar biedt 

de zus een heel ander beeld, een 

nieuw perspectief. Wat tijde ns 

het assisenproces niet gezegd 

¦« Ç³TX« ƎźJӃӃX´ ÇJ´

Æ³zX¦JÄÇTŻƏŵ ¦³ ¤zº «Ä ÇXӃ XX«

plaats. Er verschijnt een ander 

ÆX³|JJӃŵ XX« J«TX³ ´³º źTJTX³ŻŸ

ź?³³É ÊXzzX«  « °X³´«Ż ӃÄ¦ºX

niet tijdens het assisenproces, er 

was geen ruimte voor. Jaren 

later biedt bemiddeling die 

veilige ruimte wel: een plaats 

waar dingen anders benoemd 

¦Ä««X« Ç³TX«ŵ źÄ º |Xº |J³º

¦Ä««X« ¦ªX«Żŵ ÇJJ³ ´° ¤º

oprecht betuigd kan worden. De 

harde confrontatie laat geen 

ruimte voor façade. Een 

goedkoop gebaar van de dader? 

ź(X« ´³³É ¦J« zXªXX«T Ê ¤«Żŵ

zXºÄ zº TX ÊÄ´ JN|ºX³JZŵ źT³ TJº

gesprek kreeg ik mijn broer voor 

XX« ´ºÄ¦ ºX³ÄzŸŻ 

 

Voor alle misdrijven  

De casus uit de documentaire is 

geen uitzonderlijk verhaal. 

Jaarlijks wordt er in Vlaanderen 

bemiddeld in zulke gevallen. 

Wat  de documentaire niet toont, 

is de zorgvuldige voorbereiding 

en begeleiding van een dergelijk 

gesprek door een bemiddelaar. 

Bemiddeling tussen slachtoffers 

en daders van misdrijven is 

mogelijk binnen meerdere 

wettelijke kaders, zowel binnen 

het jeugdsanctierecht als 

binnen het gewone strafrecht.  

 

Dit jaar bestaat 

ź|X³´ºXӃMXª TTXӃ «zŻ  « «´ ӃJ«T

25 jaar. Het is de vzw Moderator 

die via plaatselijke diensten deze 

bemiddeling - zoals in de 

documentaire - aanbiedt. 

Herstelbemiddeling gebeurt niet 

enkel in de fase van de 

stafuitvoering, maar kan ook 

plaats vinden in de periode 

voorafgaand aan het proces. 

Slachtoffers en daders worden 

over deze mogelijkheid 

geïnformeerd door justitie en 

het staat hen volledig vrij om 

hier al dan niet gebruik van te 

maken. 
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Herstelbemiddeling is wettelijk 

mogelijk voor alle misdrijven, 

ongeacht het soort misdrijf of de 

ernstgraad. En dat laatste is een 

goede zaak: het zijn vaak de 

ernstigere misdrijven waar 

herstelbemiddeling de grootste 

waarde heeft, waar dader en 

slachtoffer er het meeste belang 

bij hebben om met elkaar in 

gesprek te treden. 

 

ż,Xº Ê ¤« ÆJJ¦ TX

ernstigere misdrijven 

waar herstelbemiddeling 

de grootste waarde 

|XXZºŸŽ 

 

Herstelbemiddeling biedt de 

mogelijkheid om vragen te 

stellen, woede en emoties te 

uiten, de impact van de feiten 

concreet te maken, antwoorden 

te formuleren, excuses aan te 

bieden, materieel of immaterieel 

herstel mogelijk te maken. 

Herstelbemiddeling biedt een 

heel eigen forum, niet gericht op 

polarisatie, zelfverdediging of 

minimalisatie, maar op dialoog: 

|Xº ªX Ӄ ¤¦X °³NX´ ª źTX

J«TX³XŻ  « TX zX« ºX ¦ ¤¦X«ŵ |Xº

kunnen luisteren en kunnen 

spreken, het toegroeien naar 

besef en begrijpen.  

 

Tijden zitten niet mee  

Is dit een naïef verhaal? Zijn 

mensen wel geïnteresseerd in 

bemiddeling en vooral: wie is 

daartoe - emotioneel - in staat? 

 

De tijden zitten niet mee: het 

koesteren van een vijandbeeld 

en bedreiging in menselijke 

relaties, het steeds maar harder 

straffen uit onmacht en 

onwetendheid (in tijden van 

dalende criminaliteit). Waar blijft 

het debat over de zinvolheid en 

de betekenis van straffen? Wat 

soort rechtscultuur willen we 

bevorderd zien? Is vergelding 

een natuurlijke noodzaak, of 

kent het verschillende inhouden 

X« MXºX¦X« ´´X«ų źF X « Xº

|³X« Ç Ӄ ªXº ÆXӃX«Żŷ ª Ç▼º

te voelen, met welk gevolg?  

 

żUit onderzoek weten we 

dat 40 tot 75% van de 

slachtoffers 

geïnteresseerd is in een 

gesprek met de dader, als 

daartoe een veilige 

omgeving en deskundige 

hulp worden geboden.Ž 

 

Omgaan met onrecht is een 

opgave, een proces waar 

tegenstrijdige belangen zich 

uiten. Precies daarom hebben 

we rechtbanken nodig, maar dan 

wel rechtbanken die een forum 

creëren voor een doorleefd, 

participatief gebeuren dat 

maximaal leidt tot herstel van de 

rechtsvrede. Voor dat soort 

herstel heb je betrokkenheid 

nodig, en actieve deelname. 

Hiertoe kan bemiddeling 

bijdragen. 

 

Uit onderzoek weten we dat 40 

tot 75% van de slachtoffers 

geïnteresseerd is in een gesprek 

met de dader, als daartoe een 

veilige omgeving en deskundige 

hulp worden geboden. Voor de 

dader is het effect van 

bemiddeling op het beperken 

van recidive groter dan het 

ondergaan van een gewone 

rechtspleging en dit verschil is 

het meest uitgesproken bij 

ernstige misdrijven, waar de 

dader het slachtoffer persoonlijk 

ontmoet heeft.  

 

Persoonlijke evolutie  

Blijft er no g de motivatie van de 

dader. Motivatie is geen 

eenduidige, statische 

aangelegenheid, evenmin als 

schuldbesef en 

verantwoordelijkheidsgevoel 

dat zijn. In ons huidige strafrecht 

zien we deze zaken echter te 

vaak in termen van alles of niets, 

terwijl we aan betrokkenen 

precies de mogelijkheid zouden 

moeten bieden om een 

persoonlijke evolutie door te 

maken. 

 

Kunnen we op dit ogenblik 

beweren dat ons strafrecht dat 

optimaal doet? De ervaring leert 

dat de meerderheid van de 

daders wel degelijk openstaat 

voor een dergelijk proces en dat 

opportunistische motieven snel 

doorgeprikt worden in een 

ontmoeting met het slachtoffer.  

 

Herstelbemiddeling maakt deel 

uit van een bredere, 

internationale beweging die 

aangeduid wordt met de term 

ź|X³´ºXӃ³XN|ºŻ Ǝź³X´º³Jº ÆX

¤Ä´º NXŻƏŸ ,X³´ºXӃ³XN|º ´ºJJº Æ³

een benadering van criminaliteit 

waarbij dader, slachtoffer en 

samenleving niet op een 

abstracte, maar op een concrete, 

directe en actieve wijze worden 

betrokken. Dit wordt mogelijk 

gemaakt via methoden als 

MXª TTXӃ «z X« źN«ZX³X«N «zŻ

(herstelgericht groepsoverleg). 

De focus ligt op het maximaal 

bekomen van herstel, waarbij 

heling voorrang krijgt op 

vergelding.  

 

Welk rechtssysteem verkiezen 

we? Uiteraard kan en hoeft niet 

iedereen deel te nemen aan 

bemiddeling. Belangrijker is de 

vraag: bieden we voldoende 

mogelijkheden aan hen die 

hiervan gebruik willen maken? 

Geven we deze processen 

werkelijk een kans? Welke 

politici steken daar hun nek voor 

uit? Oog in oog, of oog om oog: 

welke richting moet een 

samenleving uitgaan? 
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Een reportage over de 

bemiddeling tussen Ivan en 

mezelf, of ik dat zag zitten? Mijn 

eerste reactie: NATUURLIJK!! 

Eindelijk krijgen we de kans om 

ons verhaal te vertellen aan een 

breder publiek en tegelijkertijd 

kunnen we de aandacht vestigen 

op het belang van bemiddeling. 

En met die, op professionele 

wijze gemaakte reportage, 

trekken we naar scholen of we 

tonen ze tijdens vormingen. Ik 

werd hoe langer hoe 

enthousiaster en besliste om er 

volledig voor te gaan. 

 

De opnames bij ons thuis en in 

de gevangenis van Beveren 

waren toch wel zwaar en 

vermoeiend. Zowel Ivan als ik 

hebben die wel een beetje 

onderschat. Plots word je weer 

geconfronteerd met de emoties 

van die eerste ontmoeting en 

blijkt het niet zo eenvoudig om je 

in te leven in dat moment. 

Sommige details herinner je je 

haarscherp, andere zijn, door de 

stappen die je al gezet hebt in je 

verwerkingsproces, vervaagd. Je 

kan dat eerste gesprek ook nooit 

ªXX³ ÆX³TX«ŵ |Xº ż«J´°XӃX«Ž

zou nooit geloofwaardig 

overkomen. Vandaar ook dat we 

geprobeerd hebben om de 

klemtoon te verleggen en te 

kijken naar hoe Ivan en ik verder 

zijn gegaan met ons leven na de 

bemiddeling. Als je dan weet dat 

er voor 9 uur aan beeldmateriaal 

aanwezig was en er maar een 

kleine 34 minuten overgebleven 

zijn, dan vind ik het eindresultaat 

toch wel geslaagd! Het is een 

document waar ik nog steeds 

fier op ben en waar ik volledig 

achtersta. Zelfs al zitten er 

fragmenten in die ikzelf niet zou 

uitgekozen hebben. Ook de 

medewerking van mijn zus, die 

een gans ander standpunt 

inneemt dan mezelf, heeft ertoe 

bijgedragen dat het een 

evenwichtige reportage is 

geworden. Het belichten van 

verschillende meningen tussen 

familieleden en andere keuzes 

maken onderling, is heel 

herkenbaar voor mensen. Het 

geeft hen de mogelijkheid om 

voor zichzelf uit te maken welke 

keuze zij zouden maken als ze in 

een gelijkaardige situatie zouden 

belanden. En dat maakt ons 

verhaal ook zo krachtig. Er wordt 

niet gezegd wat je MOET doen. 

Je mag/ kan zelf beslissen. Net 

als bij een bemiddeling. Er is 

geen algemene regel om met 

onrecht dat je is aangedaan om 

te gaan. Je zal zelf wel aanvoelen 

welk pad je kiest en wie je zal 

bijstaan in je verwerking. 

Uiteindelijk zal datgene wat voor 

jou werkt, je ook sterker maken 

en je helpen om alles een plaats 

te geven. Daar ben ik na het 

maken van deze reportage nog 

meer van overtuigd. 

 

Tijdens de preview in Beveren 

was ik toch wel wat 

overdonderd. Vooral toen ik 

geconfronteerd werd met het 

onverwerkte verdriet van mijn 

zus. Ik had er totaal geen idee 

van dat zij het er nog zo moeilijk 

mee had. Ik besefte toen ten 

volle wat de impact van mijn 

woorden op haar zou zijn. En ik 

voelde me enorm schuldig over 

het feit dat ik haar gevraagd had 

om mee te werken aan de 

reportage. Na de uitzending is 

het dan ook tot een breuk 

gekomen tussen ons. Ik vind dat 

ontzettend jammer, maar ik 

respecteer haar keuze. Tijd zal 

moeten uitwijzen hoe het verder 

met ons gaat, ik kan enkel hopen 

dat ze ooit begrijpt waarom ik de 

stap naar bemiddeling heb gezet. 
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ż,Xº  ´ ªXheel duidelijk 

geworden dat onze 

maatschappij nog niet 

¦ӃJJ³  ´ Æ³ «´ ÆX³|JJӃŸŽ 

 

Ook al waren de reacties na de 

uitzending niet altijd positief en 

soms ronduit grof, toch betekent 

de reportage heel veel voor mij. 

Het heeft me doen inzien dat ik 

bijna 4 jaar geleden, de juiste 

beslissing heb genomen om het 

gesprek met Ivan aan te gaan. 

Maar ik ben er me ook van 

bewust dat de keuze die ik heb 

gemaakt niet evident is. Het is 

me heel duidelijk geworden dat 

onze maatschappij nog niet klaar 

is voor ons verhaal. Mensen zien 

nog altijd wat ze willen zien en 

horen wat ze willen horen. 

Luisteren vraagt veel meer 

inspanning. Maar de positieve 

reacties die ik kreeg, geven me 

hoop. Ze geven me de kracht en 

de energie om verder te doen en 

ons verhaal te blijven vertellen, 

zodat diegenen die de stap naar 

bemiddeling willen zetten er ook 

durven voor gaan. Voor mezelf is 

de reportage een aanvulling op 

ons verhaal. Ik zou er heel graag 

nog verder mee aan de slag 

gaan!! Meewerken aan de 

reportage heeft me ook doen 

inzien dat de steun van je familie 

en je vrienden heel belangrijk is. 

Dat mijn verhaal ook hun verhaal 

is en dat ik dankzij hun steun sta 

waar ik nu sta. De reportage is 

een mijlpaal in mijn leven. Ze 

sluit voor een stuk mijn verhaal 

af, maar ze laat ruimte genoeg 

om nieuwe wegen in te slaan. En 

ik heb de nodige energie 

opgedaan om nieuwe 

uitdagingen aan te gaan!! Ik 

hoop dat ik nog wel een poosje 

mee aan de kar van bemiddeling 

mag trekken en dat we gestaag 

vorderingen gaan maken op 

onze weg naar een meer 

verdraagzame en begripvolle 

maatschappij! Een maatschappij 

waarin bemiddeling niet zomaar 

een mooi woord is, maar iets 

krachtigs en zinvol dat in 

bepaalde omstandigheden je 

leven echt wel kan verrijken. Een 

utopie? Misschien wel, maar een 

mens moet durven dromen in 

zijn leven, toch?? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

EERSTE MODERATOR ANIMATIEFILM                                                                             

Afgelopen jaar maakten we, samen 

met communicatiespecialist 

Spindokter, ons eerste 

animatiefilmpje. In het korte 

filmpje trachten we op een visuele 

manier duidelijk te maken hoe 

slachtoffer -daderbemiddeling 

precies in zijn werk gaat en wat 

Moderator precies doet.  Oordeel 

zelf! Vind je het goed?! Deel dan 

zeker het filmpje op je eigen 

sociale media! Want nog teveel 

mensen, die nood hebben aan 

informatie over bemiddeling, zijn 

niet op de hoogte van het bestaan.  

 

Bekijk het filmpje op onze website 

of via: https://youtu.be/iu -

ulM7Rqto  

https://youtu.be/iu-ulM7Rqto
https://youtu.be/iu-ulM7Rqto
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De voorbije 20 jaar hebben we 

binnen Moderator sterk ingezet 

op de sensibilisering van onze 

samenwerkingspartners. Dat 

doen we door regelmatig met 

hen in gesprek te gaan en te 

polsen naar kansen en 

weerstanden. We vinden het 

belangrijk dat burgers, in hun 

contacten met hulpverleners, zo 

de juiste informatie over 

bemiddeling krijgen en voor 

zichzelf kunnen beslissen of dat 

voor hen betekenisvol is.  We 

kunnen zelf met  veel 

enthousiasme vertellen over ons 

werk, maar tegelijk  merken we 

dat de  authentieke getuigenis 

van slachtoffers en daders die 

zelf aan een bemiddeling hebben 

deelgenomen, zoveel krachtiger 

is . Zij kunnen écht aangeven wat 

bemiddeling voor hen betekend 

heeft.   Daarom zijn we  Annemie 

bijzonder dankbaar. Zij was  de 

voorbije jaren immers altijd 

bereid om haar verhaal met veel 

enthousiasme en sereniteit met 

ons, maar vooral met onze 

partners en andere 

geïnteresseerden te delen. 

 

Annemie vergezelde ons 

geregeld tijdens onze deelnames 

JJ« TX NÄ³´Ä´ ź?ӃJN|ºZZX³  «

#XXӃTŻ ƎT X |XӃJJ´ ´ «T´ X «T

2017 niet meer wordt  

aangeboden) in de                

gevangenissen in de 

Noorderkempen.  Met haar 

getuigenis maakte ze  aan 

gedetineerden duidelijk wat 

bemiddeling voor haar heeft 

betekend.  Ze kon goed schetsen 

hoe belangrijk het is voor een 

slachtoffer om te zien dat de 

dader verantwoordelijkheid 

opneemt en stil staat bij de 

feiten die gepleegd werden. 

Gedetineerden luisterden met 

veel respect en interesse naar 

het verhaal van Annemie en de 

interactie gaf Annemie op haar 

beÄ³º ÇXX³ ÆXXӃ X«X³z XŸ ż Ӄ´  ¦

met mijn verhaal één 

gedetineerde kan inspireren om 

de stap te zetten naar 

bemiddeling, dan is dat voor mij 

XX« ´ÄNNX´ÆX³|JJӃŽŵ  ´ XX«

uitspraak die ik geregeld bij haar 

gehoord heb. 

 

ż,JJ³ MT´N|J°  ´ « Xº

dat iedereen moet 

bemiddelen, maar wel dat 

slachtoffers en daders  

goed geïnformeerd 

moeten worden over de 

mogelijkheden van 

bemiddeling, om dan zelf 

een overwogen keuze te 

¦Ä««X« ªJ¦X«ŸŽ 

 

We mochten niet alleen beroep 

doen op haar gedrevenheid om 

in gesprek te gaan met 

slachtoffers en daders. Annemie 

wil ook graag onze 

samenwerkingspartners 

overtuigen dat zij een 

belangrijke rol spelen bij het 

informeren van burgers.  Zo 

sloot ze aan op een overleg met 

de parketmagistraten in 

Turnhout en bij de opleiding van 

parketmagistraten in 

Antwerpen. Annemie ging in 

gesprek met justitieassistenten 

en medewerkers van de PSD. 

Haar boodschap was niet dat 

iedereen moet bemiddelen, 

maar wel dat slachtoffers en 

daders  goed geïnformeerd 

moeten worden over de 

mogelijkheden van bemiddeling,  

om dan zelf een overwogen 

keuze te kunnen maken. Hierin 

ligt volgens haar ook een 

belangrijke taak bij de 

hulpverlening.  

 

De toekomstige generatie 

hulpverleners, magistraten en 

advocaten zit nu nog op de 

schoolbanken en Annemie heeft 

al verschillende keren haar 

verhaal gebracht in het 

secundaire onderwijs, de 

hogeschool en universiteit. Ze 

laat scholieren en studenten nu 

al proeven van  herstelrecht in 

de hoop dat zij dit in hun latere 

beroepscarrière meenemen en 

op hun beurt burgers informeren 

over hun rechten en 

mogelijkheden.  
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Ik zou nog even kunnen 

doorgaan met een opsomming 

van de inspanningen die 

Annemie als vrijwilliger voor 

Moderator heeft ondernomen, 

maar dat is niet het belangrijkste. 

We willen ook vooral van deze 

gelegenheid gebruik maken om 

haar te bedanken. Dat ze  haar 

verhaal met ons wil delen, dat ze 

veel beter dan ons kan vertellen 

wat bemiddeling voor mensen 

kan betekenen. En dat is voor 

ons  een win-win situatie is voor 

alle partijen. Als Moderator 

kunnen we ons verhaal nooit op 

ÊŻ« JÄºhentieke manier 

brengen, en daarnaast hopen wij 

vooral dat Annemie er voor 

zichzelf nog steeds  veel energie 

uit haalt en op die manier 

mensen kan blijven inspireren.    

 

 

In maart 2017 startten 

Moderator en Rondpunt in 

samenwerking met de KU 

Leuven het Europese project 

źE Nº ª´ Z >JT A³JZZ N

8ZZX«NX´ŻŸ FX ÆX³º³X¦¦X«

hiervoor vanuit de EU-richtl ijn 

2012/29 waarin de rechten van 

slachtoffers beschreven 

worden. Als belangenbehartiger 

van alle betrokkenen bij een 

verkeersongeval richten we ons 

bij Rondpunt dan ook tot 

slachtoffers, familieleden en 

nabestaanden van een 

verkeersmisdrijf, die een beroep 

kunnen doen op die rechten. 

 

Vanuit onze ervaring dat er nog 

onvoldoende erkenning en 

aandacht is voor de doelgroep, 

schreven we een projectvoorstel 

om hier een antwoord op te 

bieden. Ook omdat we 

vaststelden dat de rechten, 

beschreven in de Europese 

richtlijn, onvoldoende gekend 

zijn of  te weinig 

geïmplementeerd worden. 

Onvolkomenheden deden zich 

niet enkel voor in België, maar 

ook in andere Europese landen 

waardoor het project een 

Europees karakter kreeg. Denk 

hierbij bijvoorbeeld aan het 

ontbreken van interdisciplinaire 

samenwerking, onvoldoende 

informatie over de rechten en 

beschikbare ondersteuning, 

gebrekkige kennis over de 

noden van de doelgroep en 

onvoldoende afstemming van 

informatie en ondersteuning op 

deze noden. 

 

Om die reden verkenden we in 

de eerste fase van het project de 

noden van de doelgroep. In de 

tweede Ɖ huidige Ɖ fase 

ontwikkelen we practical tools 

en vormingen die beter 

afgestemd zijn op die noden. In 

de derde fase willen we zowel de 

doelgroep als de professionals 

beter informeren. Inmiddels 

deden we ook onderzoek naar 

good practices op vlak van 

interdisciplinaire samenwerking  

en herstelbemiddeling. We 

besteedden hierbij specifieke 

aandacht aan kennis over en 

doorverwijzing naar 

herstelbemiddelingsdiensten. 

 

Dat laatste vinden we heel 

belangrijk omdat we bij 

Rondpunt regelmatig signalen 

opvangen dat 

verkeersslachtoffers een sterke 

nood voelen om te begrijpen wat 

er gebeurd is. Ze willen inzicht 

krijgen in wie de veroorzaker is 

en hoe die persoon zich voelt. 

Ook bij veroorzakers merken we 

de behoefte om hun gevoelens 

(bv. schuldgevoelens) uit te 

drukken. Voor beide partijen 

zien we dat herstelbemiddeling 

bijdraagt tot het 

verwerkingsproces. Toch stellen 

we vast dat noch slachtoffer, 

noch veroorzaker goed weten 

hoe ze dit moeten aanpakken en 

wie hen hierbij kan helpen. Af en 

toe merken we weerstand op bij 

enkele professionals en in de 

naaste omgeving van de 

betrokkenen. Net daarom willen 

we met het project bereiken dat 

er meer informatie aangereikt 
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wordt over de werking en de 

meerwaarde van 

herstelbemiddeling. Zo hopen 

we doorverwijzing en 

samenwerking met 

herstelbemiddelingsdiensten te 

stimuleren. 

 

ż&X ´JªX«ÇX³¦ «z  ´ XX«

unieke combinatie die 

instaat voor een 

ÇXTX³Ê ¤T´ ӃXX³°³NX´ŸŽ 

 

Dit kunnen we niet alleen. We 

hebben hiervoor de kennis en 

ervaring nodig die bij Moderator 

aanwezig is. Door de 

samenwerking tussen 

Moderator en Rondpunt kunnen 

we nog beter de meerwaarde 

van herstelbemiddeling 

detecteren. Moderator kan de 

herstelbemiddelingsnoden van 

de doelgroep beter schetsen en 

kan goede praktijkvoorbeelden 

of knelpunten inzake 

doorverwijzing en 

samenwerking beter 

blootleggen. De samenwerking 

is een unieke combinatie die 

instaat voor een wederzijds 

leerproces. We hopen dat dit 

leidt tot een betere 

doorverwijzing van alle 

betrokkenen bij een 

verkeersongeval naar 

herstelbemiddeling. Want de 

nood aan en de meerwaarde van 

deze ondersteuning is bewezen! 

In 2017 startten we samen met 

Rondpunt en KULeuven een 

project rond slachtoffers van 

verkeersmisdrijven. Eén van de 

pijlers in dit project is 

Herstelbemiddeling.  Het doel 

van ons luik is om onze expertise 

samen te leggen met goede 

praktijken uit andere landen. Die 

kennis kunnen we dan gebruiken 

om vooral 

slachtofferhulpverleners en 

lotgenotenverenigingen te aan 

te moedigen om in hun 

contacten met betrokkenen te 

spreken over de mogelijkheid 

van een bemiddeling na een 

verkeersmisdrijf.  Daarnaast 

hopen we ook andere 

herstelgerichte praktijken in het 

buitenland te inspireren om ook 

verkeersmisdrijven op te nemen 

in hun aanbod.   

In een eerste fase van het 

project, probeerde is zoveel 

mogelijk praktijken in kaart te 

brengen.  Al snel bleek dat er 

weinig specifieke praktijk 

aanwezig was rond herstelrecht 

en verkeersmisdrijven. Samen 

met Nederland en Hongarije, is 

Vlaanderen zeker één van de 

pioniers in dit veld.    

 

Binnen onze eigen praktijk had ik 

ook 10 diepte-interviews met 

slachtoffers en veroorzakers die 

in 2015 of 2016 deelnamen aan 

een bemiddeling na een 

verkeersongeval. Ik sprak met 

hen over hun motivatie en 

verwachtingen. Ik beluisterde 

hun ervaringen tijdens de 

bemiddeling,  hoe zij het contact 

met de bemiddelaar ervoeren en 
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wat  de bemiddeling hen al dan 

niet opleverde!  Het waren stuk 

voor stuk erg boeiende 

gesprekken! 

 

Al deze bevindingen schreef ik 

«XX³  « XX« ǐǍ °Jz «JŻ´ ºXӃӃX«T

Engelstalig rapport. In 2018 

werk ik op basis van dit rapport 

verder aan een handboek voor 

slachtofferhulpverleners en 

lotgenotengroepen en zal ik 

samen met mi¤« NӃӃXzJŻ´ ÆJ«

Rondpunt en KULeuven nog 

meewerken aan workshops en 

trainingen.  

Persoonlijk vind ik het erg 

boeiend om voor project te 

kunnen werken. Het is erg fijn 

om je eigen expertise te kunnen 

inbrengen en intensief samen te 

ÇX³¦X« ªXº NӃӃXzJŻ´ Ä º andere 

organisaties. Daarnaast zijn ook 

de vele internationale contacten 

erg verrijkend en verfrissend.  

Zowel op persoonlijk als op 

professioneel vlak is dit voor mij 

een echte leerkans, die ik met 

beide handen grijp! 

 

Herstel kleurt kunst is de naam 

van een project waarbij kunst als 

middel tot dialoog tussen dader, 

slachtoffer en samenleving 

wordt gebruikt.  

Het project in de gevangenis van 

Beveren startte in 2016 met een 

reeks workshops van Bart 

Schoovaerts rond zelfbeeld en 

verantwoordelijkheid. Nadien 

werd met fotografe Sanne De 

Wilde aan de slag gegaan. Zes 

gedetineerden  doorliepen het 

hele traject en maakten een 

persoonlijk groeiproces door. De 

fotŻ´ ÇX³TX« MXz « ǏǍǎǓ

tentoongesteld aan 

medegedetineerden en 

personeel.  

Uit eerdere workshops was 

duidelijk dat er nood is om op 

een creatieve wijze rond herstel 

te werken. Gelijktijdig met het 

project Herstel kleurt Kunst 

werd een workshop 

graffititeken en georganiseerd.  

Een 15-tal gedetineerden ging 

onder begeleiding van graffiti-

J³º X´º &J««É źNJ´³NŻ $J´Ä JJ«

de slag, met als resultaat een 

300m² grote graffititekening vol 

symboliek. Schetsen van 

gedetineerden vormden de basis 

van het volledige ontwerp van 

de muurschildering, waarvoor 

werd samengewerkt met 

StreetArtFestival. De grote 

inktvlekken zijn een subtiele 

verwijzing naar de 

Rorschachtest. In kleurgebruik 

werd bewust gekozen voor 

aardetinten met warme 

accenten (dit brengt rust) en de 

bruine kleur die staat voor 

veiligheid en comfort. De 

schepen staan symbool voor de 

zoektocht naar vrijheid, naar rust 

en het ontdekken en aanleren 

van nieuwe vaardigheden 

tijdens iemands leven. 

In oktober 2017 werd het 

project aan het ruime publiek 

voorgesteld door een 

persmoment. Ook Moderator en 

de getuigenis van een 

slachtoffer kregen hierbij de 

nodige aandacht. 

© Sanne De Wilde
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 In 2017 (en begin 2018) kwam 

de werking van Moderator 

regelmatig in de media. Er 

verschenen artikels in de 

kranten Het Nieuwsblad, De 

Standaard, Het Laatste Nieuws. 

Aan een uitgebreid artikel over 

een bemiddelingsdossier in het 

tijdschrift Libelle, de Canvas-

reportazX ź8z  « 8zŻ X« XX«

aflevering van de één-³XX¦´ ź5 ¤

ÆX³¦ªº |Xº « XºŻ ÇX³T |XXӃ

concreet door bemiddelaars 

meegewerkt. Hoe gaan zij met 

media om? Wat valt hen op? 

Welke tips en trics gebruiken ze? 

De bemiddelaar aan het woord, 

een kijkje achter de schX³ªX«Ź 

 ż Ӄ´  ¦ |X³¦X«MJJ³  « MXXӃT ¦ªŵ

ben ik me ervan bewust dat ik 

reacties kan krijgen Ɖ zowel naar 

mijn functioneren als 

bemiddelaar toe als naar mijn 

persoon en voorkomen. Het is 

een bewust omgaan en zoeken 

naar de juiste en duidelijke 

woorden en uitleg. Ik plan 

voldoende zelfzorg in, geen 

overvolle agenda voor en na het 

interview, intervisie met 

NӃӃXzJŻ´ŵ XX« ÊXӃZÊX¦X³X ÄºZ ºŵ

ÆӃTX«TX «º´°J«« «zŽ 

 

ż+X´N|³XÆX« °X³´ zXXZº ª ¤ ªXX³

comfort aangezien ik als 

bemiddelaar steeds vraag om 

het artikel  te mogen nalezen. 

Ervaring leert ondertussen dat 

sommige zaken soms niet 

correct genoteerd staan in het 

artikel wat eventueel voor 

misverstanden kan zorgen bij de 

ӃXÊX³Ž 

 

ż.¦ ´N|Jº  « Z  ¦ XX« N«N³XºX

voorbereiding nodig heb en 

´°³XX¦ TJ« NӃӃXzJŻ´ Z

stafmedewerkers aan om 

XÆX«ºÄXXӃ ºX źXZX«X«ŻŸ .¦ Ê³z

dat ik het bevraagde dossier 

opnieuw fris in het hoofd heb en 

bevraag bij cliënten of er zaken 

zijn waarover niet gesproken 

¦J« Ç³TX« ªXº TX ªXT JŽ 

 

ż.¦ ÇJN|º  « ´°J«« «z JZ X« ÇXXº

dat ik dit ook over mij dien te 

laten komen. Ik geloof er in dat 

ik mijn best doe en iets zinvol 

¦J« M ¤T³JzX«Ž 

 

ż# ¤ AE-media vraag ik de 

aflevering integraal vooraf te 

ªzX« Ê X« X« zXT¦XÄ³X«Ž 

 

ż.¦ ¦ ¤¦ ´ºXXT´ Ä º «JJ³ TX

publicatie en sta erop dat alle 

deelnemers aan het interview 

een kopie krijgen van de 

publicatie. Dit betekent voor mij 

als bemiddelaar soms wat bellen 

en mailen naar redacties maar 

ºº «Ä ºX  ´ |Xº ´ºXXT´ zXӃÄ¦ºŽ 

 

ż.¦ °³MXX³ JZ ºX ´°³X¦X« ° XX«

neutrale plaats, dit jaar was dit 

éénmaal op de dienst en 

éénmaal in een rustige 

broodjeszaak. Het interview 

werd afgenomen op de middag 

en zorg voor de getuige 

impliceerde hier ook zorgen 

Æ³ XX« |J³º zX ´«JN¦Ž 

 

ż Ӄ´ MXª TTXӃJJ³ ´ºXӃ  ¦

grenzen, mensen kunnen 

steeds hun engagement 

voor een interview 

intrekke n, dit jaar is dit in 

één dossier voorgevallen. 

Jammer voor de journalist 

en onze 

voorbereidingstijd, maar 

TX NӃ ⱷ«º ´ºJJº NX«º³JJӃŽ 

 

ż.¦ ÆӃz ´º³ ¦º ° Z TX

journalisten hun afspraken 

(bijvoorbeeld beeldmateriaal 

voorhanden stellen aan onze 

organisatie JN|ºX³JZƏ «J¦ªX«Ž 

 

 ż.¦ |XM JJ«TJN|º Æ³ TX

rechtstreeks en onrechtstreeks 

betrokken partijen als een 

dossier in de media komt en ga 

hierover met hen in gesprek. 

Vooraf bekijk ik met de partijen 

die getuigen of ze dit anoniem 

wensen te doen, hoe hun 

steunfiguren hiermee omgaan, 

ÇJº XX« źÇ³´º NJ´X ´NX«J³ Ż

kan zijn. Ik probeer hen 

voldoende voor- en nazorg te 

bieden en heb aandacht voor 

eventueel nieuwe 

bemiddelingsvragen n.a.v. de 

N«ºJNºX« ªXº TX °X³´ŸŽ  

 

ż Ӄ´  ¦ Ż´ JÆ«T´ «J |Xº  «ºX³Æ XÇ

thuis kom, eXº  ¦ ªŻ«

lievelingseten JŽ 
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ż6J TX °«JªX TXXӃ X«

vertel ik in geuren en 

kleuren wat en hoe ik het 

intense gebeuren ervaren 

heb. Ik ben stilletjes ook 

wel f ier dat ik dit heb 

durven doen.Ž 

 

 

 

Op 1 juni 2017 vond er een 

ontmoetingsdag plaats in het 

kader van het Herstelfonds in de 

gevangenis van Hoogstraten. 

Onder andere dankzij het 

Herstelfonds hebben 

gedetineerden de mogelijkheid 

om tijdens detentie een positief 

gebaar te stellen naar hun 

slachtoffer(s).  

 

Het positieve gebaar gebeurt 

onder de vorm van bemiddeling 

tussen dader en slachtoffer 

en/of door het uitvoeren van 

vrijwilligerswerk. Indien zowel 

dader als slachtoffer hun fiat 

geven tot bemiddeling vormt 

vzw Moderator de verbinding, 

zodat dader en slachtoffer in 

dialoog kunnen treden.  

Een dader kan ook 

vrijwilligerswerk doen bij een 

sociaal geëngageerde 

organisatie. In ruil betaalt het 

Herstelfonds een deel van de 

schadevergoeding terug aan het 

slachtoffer, tot een 

plafondbedrag van om en bij 

1500 euro. Op deze manier kan 

de dader niet alleen iets 

betekenen voor zijn slachtoffer, 

maar ook voor de samenleving. 

 

Indien iemand die in de 

gevangenis verblijft en 

gemotiveerd is om 

vrijwilligerswerk te doen tijdens 

detentie, gaat deze samen met 

de trajectbegeleider van JWT op 

zoek naar een organisatie waar 

hij of zij dit vrijwilligerswerk kan 

uitvoeren. Bij voorkeur is dit bij 

een organisatie die de 

gedetineerde boeit en waar hij 

of zij ten volle gebruik kan 

maken van eigen competenties 

en talenten. 

 

Door de jaren heen werkten we 

met heel wat organisaties in de 

omgeving samen. Het doel van 

de ontmoetingsdag was dan ook 

om gekende organisaties te 

bedanken voor hun engagement 

en inzet. Daarnaast boden we 

nieuwe potentiële organisaties 

meer uitleg over het 

Herstelfonds, in de hoop dat zij 

zich in de toekomst kandidaat 

zullen stellen voor dit 

Herstelfonds.   
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Deze ontmoetingsdag ontstond 

vanuit een samenwerking tussen 

Moderator, justitie en de 

Vlaamse gemeenschap. 

 

Een 20-tal organisaties vanuit de 

buurt werden uitgenodigd. Dit 

waren zowel gekende als nieuwe 

organisaties. Daarnaast waren er 

ook nog heel wat 

trajectbegeleiders van JWT 

aanwezig, mensen vanuit de 

PSD en directie gevangenis, 

bemiddelaars van CAFT en 

Moderator zodat we afklokten 

op een kleine 60 aanwezigen. 

Tijdens de ontmoetingsdag 

vertelden een gedetineerde en 

twee organisaties over hun 

ervaringen met het 

Herstelfonds. Ook de 

gevangenisdirectrice van de 

gevangenis van Wortel en twee 

trajectbegeleiders van JWT 

lichtten hun rol binnen het 

project toe. Als laatste kwam 

een bemiddelaar van Moderator 

aan bod die vertelde wat de 

meerwaarde van het 

Herstelfonds is en welke rol 

Moderator hierin vervult.  

 

Verschillende nieuwe 

organisaties lieten weten dat ze 

zeker interesse hebben om 

samen te werken in het kader 

van het Herstelfonds. Dit is 

alleen maar positief nieuws voor 

de gedetineerden. Het maakt 

dat zij een grotere kans hebben 

om vrijwilligerswerk te doen b ij 

een organisatie die hen boeit, 

wat de motivatie alleen maar 

vergroot. Het Herstelfonds is 

niet alleen positief voor het 

slachtoffer, ook voor de dader 

biedt dit verschillende kansen. 

Het leert de gedetineerden dat 

niet alle deuren voor hen 

gesloten zijn omdat ze (ex-

)gedetineerd zijn. Het geeft hen 

de kans om terug vertrouwen op 

te doen buiten de 

gevangenismuren en om terug 

ªX«´ ºX Ê ¤«  « °ӃJJº´ ÆJ« źTX

zXTXº «XX³TXŻŸ 

Mannen of vrouwen kunnen bij 

een verscheidenheid aan 

organisaties gaan werken. Zo 

kunnen ze werken met mensen 

met een beperking. Als ze 

groene vingers hebben, 

proberen de trajectbegeleiders 

samen met de gedetineerden 

een groendienst te contacteren 

waar ze hun vrijwilligerswerk 

uitvoeren. Hebben ze een hart 

voor dieren, zoeken ze samen 

met de trajectbegeleider uit of 

ze terecht kunnen bij een 

dierenasiel. Geeft de 

gedetineerde aan graag met 

ouderen te werken, kijken we of 

het mogelijk is om 

vrijwilligerswerk te doen in een 

woonzorgcentrum.  

 

Omdat verscheidene nieuwe 

organisaties zich aanboden of 

lieten weten interesse te hebben 

in het concept, mogen we deze 

ontmoetingsdag zeker een 

succes noemen. We kunnen hen 

en de reeds gekende 

organisaties alleen maar 

bedanken voor hun 

betrokkenheid.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Op 23 november 2017 bouwden 

we, in navolging van ons 

źEX³³X¦ ¤¦X³Ż-project , samen met 

150 geïnteresseerden bruggen 

tussen de werelden van 

herstelrecht, onderwijs, 

samenlevingsopbouw en socio-

cultureel vormingswerk.  Tijdens 

24 workshops vond 

uiteenlopende ontmoeting en 

uitwisseling plaats.   

Innovatieve methodieken 

werden besproken, uitdagende 

visies werden bevraagd.  

Netwerken werden gevormd, 

samenwerkingen vonden hun 

¦ XªŹ (³ ÇX³T JŸ zX´°³¦X«

over herstelgericht werken in 

het onderwijs, maar even goed 

hoe je hiermee aan de slag gaat 

in een Brusselse wijk.  Er werd 

gediscussieerd hoe je aan 

beleidsbeïnvloeding kan doen 

vanuit het model van 

samenlevingsopbouw en 

stilgestaan bij het project Achter 

de Spiegel.  Tijdens de trefdag 

was er ook ruimte voor 

ervaringsgericht werken en 

beleving ahv workshops van 

Circles ƉWe have the choice en 

More than meets the eye.  

Hopelijk mogen we jullie ook in 

2018 weer allen verwelkomen. 

Schrijf alvast 22 november 2018  

in je agenda, want dan start met 

de trefdag, het vieringsjaar voor 

20 jaar Moderator.  
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Ketenaanpak (o.a. Co3) is een 

relatief nieuwe methodiek 

waarbij hulpverlening, politie en 

justitie informatie delen.  Deze 

methodiek kreeg een plaats in 

|Xº *Jª ӃÉ 0Ä´º NX $X«ºX³ źEX Ӄ z

A|Ä ´  «ºÇX³°X«Ż Ÿ EX Ӄ z A|Ä ´

heeft de ambitie om alle 

gespecialiseerde hulp- en 

dienstverlening met betrekking 

tot intra familiaal geweld samen 

te brengen.  CO3 is een deel van 

dit aanbod en wordt ingezet bij 

gezinnen waar er naast geweld 

een hoge graad van complexiteit 

is. Onder complexiteit verstaan 

we problemen op meerdere 

levensdomeinen, moeilijke 

opstart van hulpverlening, 

verschillende juridische 

procedures, enz. 

 

Meerwaarde  

Co3 staat voor cliëntcentrale 

organisatie. Om gezinnen te 

betrekken bij het opstellen van 

een plan van aanpak worden 

deze vanaf de start bevraagd 

naar hun specifieke wensen, 

noden en oplossingsstrategieën. 

In de praktijk stelden we vast dat 

het geweld  bespreekbaar 

maken voor zowel slachtoffer als 

plegers heel veel emoties 

teweeg brengt.  

 

Vanuit Moderator werd 

ons de tandembemiddeling 

als werkwijze 

voorgesteld. Deze 

bemiddelingsmethodiek 

is specifiek bedoeld voor 

gezinnen waar er intra-

familiaal geweld was of is.  

 

Zowel de feitelijke bespreking 

van het agressie-incident als de 

gevoelens (angst, kwaadheid, 

onveiligheid, enz.) die dit bij 

zowel partner als slachtoffer 

veroorzaakt, komen tijdens deze 

drie tot vier uur durende 

bemiddeling aan bod.  In de 

bemiddelingsovereenkomsten 

die we ontvingen, lazen we bij 

zowel pleger als slachtoffer een 

grote motivatie om  nieuwe 

agressie-incidenten te 

vermijden. Daarvoor wilden 

beiden zowel op individueel, 

relationeel als gezinsvlak 

inspanningen doen.  

 

Zowel slachtoffers als plegers  

geven aan lang te moeten 

wachten op hulpverlening. 

Daarbij komt nog de 

onduidelijkheid over een 

mogelijke gevangenisstraf en de 

gevolgen voor de kinderen. Dit 

zorgt voor stress. Omdat het 

wegnemen van stressfactoren 

de kans op recidive verkleint, 

verwijzen we koppels  of 

gezinnen onmiddellijk na de 

instroom in de ketenaanpak 

door naar Moderator. Dit wil 

zeggen dat we de resultaten van 

het lopende strafrechtelijk 

onderzoek of andere justitiële 

procedures niet afwachten. Bij 

een geslaagde bemiddeling kan 

Ɖmits toestemming van de 

cliënten- de 

bemiddelingsovereenkomst 

overgemaakt worden aan CO3. 

Deze overeenkomst is van 

onschatbare waarde voor het 

opstellen van een plan van 

aanpak en zorgt ervoor dat 

mensen sneller de weg vinden 

naar de hulpverlening (CAW, 

8$5Fŵ ¤XÄzT|ÄӃ°ŵ 8$5FŵŹƏŸ 

 

Nadien volgt de casusregisseur 

het plan van aanpak op. 

Wanneer later de pleger 

veroordeeld wordt of het koppel 

beslist alsnog te scheiden, 

herbekijken we het plan van 

aanpak en passen we het aan, 

aan de nieuwe omstandigheden. 

De casusregisseur bespreekt het 

gewijzigde plan van aanpak met 
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de gezinnen, de betrokken 

diensten en de nieuwe diensten. 

Ook rond veiligheidsplanning 

zetten koppels tijdens de 

bemiddeling belangrijke 

stappen.  Zowel pleger als 

slachtoffer worden gestimuleerd 

om afspraken te maken wanneer 

de situatie dreigt te escaleren. 

Deze afspraken kunnen dan 

aangewend worden voor de 

verdere veiligheidsplanning. 

 

Valkuilen 

Bij een ketenaanpak is het van 

belang dat hulpverlenende, 

politionele en justitiële diensten 

´JªX«ÇX³¦X« X« ż«XXT-to-

know- «Z³ªJº XŽ T X

noodzakelijk is voor het 

voorkomen van recidive gedeeld 

wordt. Artikel 458 ter van de 

strafwet creëert hiervoor een 

wettelijk kader. Daarnaast blijft 

het van cruciaal belang dat 

zowel plegers, slachtoffers als 

getuigen (dikwijls kinderen) van 

intra-familiaal geweld ruimte 

krijgen om zaken in vertrouwen 

te bespreken. Het vertalen van 

dit wetsartikel en de richtlijnen 

rond wanneer welke informatie 

gedeeld kan worden, is een taak 

van de Vlaamse administratie 

waar nog volop aan gewerkt 

wordt.  

 

Wanneer een koppel beslist een 

bemiddelingsproces vroegtijdig 

stop te zetten, stijgt de kans dat 

Moderator geen toestemming 

krijgt om de reden van te delen 

met de andere partners binnen  

de ketenaanpak. Het stopzetten 

van een bemiddeling is geen 

einde van het CO3-traject. Wel 

zal dit  gevolgen hebben voor 

het opstellen van een plan van 

aanpak. Het gewicht van de 

oplossingsstrategieën van de 

koppels of gezinnen zal afnemen 

en dat van de lopende 

procedures bij de Correctionele, 

Familie- en/of Jeugdrechtbank 

neemt toe.  Aangezien Co3 een 

dynamisch proces is, kan het 

plan van aanpak steeds 

bijgestuurd worden en kan in 

een later stadium terug meer 

rekening gehouden worden met 

de wensen en noden van de 

cliënten zelf. Het is de taak van 

de casusregisseur en de op dat 

moment betrokken diensten om 

hier alert voor te blijven.                                     

               

 

Uitdagingen 

Co3 wil in het beginstadium van 

de ketenaanpak meer gebruik 

maken van herstelbemiddeling. 

Één van de uitdagingen is 

justitiële voorwaarden - zoals 

het absoluut contactverbod - af 

te stemmen op de 

herstelbemiddelingsprocedure 

waar contact tussen slachtoffer 

en pleger noodzakelijk is. Nu 

stemmen rechters en 

magistraten dikwijls pas in met 

bemiddeling wanneer er geen 

contactverbod meer is. Een 

uitdaging zou zijn dat omwille 

van de veiligheid het 

contactverbod van toepassing 

blijft, maar dat er in kader van de 

procedure herstelbemiddeling 

contacten toegelaten worden.  

 

Daarnaast wil we in kader van de 

ketenaanpak nauwer 

samenwerken met Moderator bij 

Co3-dossiers voor casussen 

waar de pleger of verdachte in 

de gevangenis verblijft of in 

kader van toepassing wettelijke 

tijdelijk e uithuisplaatsing een 

huis- en contactverbod met alle 

gezinsleden heeft.
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tweejaarlijks een Summer 

School waar bemiddelaars, 

praktijkwerkers en anderen 

getraind worden in de 

bemiddelingspraktijk. Dit 

gebeurt vooral door enerzijds 

uitwisseling van inhoud en tools 

en anderzijds training van 

methodieken. 

 

In 2017 ging de Summer School 

door van 24 tot 28 juli in Italië en  

koos men voor het thema 


